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Behandeling begroting 2019 en Memorie van Antwoord 

 

 

7b. Begroting 2019 

 

De heer Yurdakul (D66) constateert dat de voorgenomen beleidsambities volledig zijn ingevuld. 

Er zijn zelfs aanvullende investeringen gedaan onder meer in de energietransitie en het versnellen 

van de woningbouwproductie. De nieuwe verdeelsystematiek van het Provinciefonds pakt nadelig 

uit voor Provincie Noord-Holland. Een lagere uitkering is daarvan het gevolg. Het college doet een 

voorstel om dit op te vangen door een onttrekking aan de Algemene reserve. Voor de lange 

termijn wordt voorgesteld om stapsgewijs de Algemene Reserve weer op peil te brengen. Dat 

vindt D66 een goed voorstel. Voor de provincie Zeeland pakt de verdeelsleutel wel voordelig uit. 

Het benutten van ruimte in de Algemene Reserve leidt tot een verlaging daarvan. Het nieuwe 

college gaat straks aan de slag. Dat college heeft dus geen aanvullend geld meer. Dat is een zorg.  

 

Bij interruptie vraagt de heer Den Uyl (PvdA) of de heer Yurdakul met hem van mening is 

dat er toch 24 miljoen euro in de begroting zit. Dat is nog zonder dat het jaar 2023 is 

meegeteld. 

 

De heer Yurdakul (D66) wijst erop dat er ruimte was gereserveerd. Dat geld is nu volledig ingezet 

om tekorten in de komende jaren weg te werken. De heer Yurdakul hoort graag van de 

gedeputeerde of er nog 24 miljoen in de begroting aanwezig is. 

De aanbestedingen vallen steeds hoger uit. Wat zijn de gevolgen hiervan?  

Het begrotingsformat is gemoderniseerd langs de richtlijnen die de RekeningencommissiePlus 

formuleerde. Dat ziet er goed uit. D66 vindt het een goede zaak als de Rekeningencommissie in 

de nieuwe bestuursperiode de nadrukkelijke opdracht meekrijgt om de ontwikkelingen van de 

nieuwe begrotingssystematiek te monitoren. 

 

Mevrouw Pels (GL) complimenteert alle ambtenaren voor de nieuwe opzet. De gehele GL-fractie 

vond de inhoud direct begrijpelijker. Ook de gedeputeerde wordt bedankt voor de laatste 

begroting in deze periode. Met de accountant en het jaarrekeningtraject liep het niet soepel, maar 

met de begroting is het altijd goed gegaan. 

De oplossing voor het tekort in de Algemene Reserve kan GL niet steunen. Het tekort is ontstaan 

door een politieke keuze, namelijk de lening aan Pallas. Dat zou niet vooruit geschoven moeten 

worden naar volgende jaren. De coalitie moet een oplossing voor het eigen probleem vinden en 

dit niet mag doorschuiven naar een volgend college. Het ene programma loopt meer af dan het 

andere programma. Kan de gedeputeerde dit toelichten? 

 

De heer Yurdakul (D66) wijst GL erop dat de lening niet in deze bestuursperiode is 

verstrekt. Het was in de periode waarin een GL-gedeputeerde in het college zat. Is 

mevrouw Pels met hem van mening dat er andere redenen zijn waardoor geld uit de 

reserve moet worden gehaald, zoals de verdeelsystematiek van het Provinciefonds? 

 

Mevrouw Pels (GL) is het daarmee niet eens. GL uitte zich steeds kritisch over de lening en zei 

steeds nee op de vraag of met de lening verder moest worden gegaan. 

Naar aanleiding van de beantwoording van GL-vraag 43 heeft mevrouw Pels nog de volgende 

vraag. Eigenlijk is er NNN tekort en stortingen zouden worden gedaan. Op pagina 333 van de 

programmabegroting ziet mevrouw Pels die stortingen niet terug. Zijn de stortingen elders in de 

begroting verwerkt? Hoe is het college tot een verdeling gekomen van de restanten van EXINH en 

TWINH?  

De circulaire van het Provinciefonds is aangepast. Hoe wordt daar mee omgegaan in de 

provinciale Planning & Control cyclus? 

 

De heer Klein (CU-SGP) spreekt ook complimenten uit voor het voorleggen van een heldere 

begroting. Het is mooi dat nu wordt gewerkt met een nieuwe inrichting van de begroting. 

In de toekomst is er sprake van een serieus tekort aan financieringsmiddelen, oplopend tot 163 

miljoen euro. Investeringen moeten dus goed tegen het licht worden gehouden. Is het 



provinciebestuur niet in staat om lange termijn afwegingen te maken? Hoe kan de gedeputeerde 

Provinciale Staten helpen om de balans te houden? 

De fractie ziet de onbenutte belastingcapaciteit. De fractie wil niet direct een lastenverzwaring 

voorstellen in verband met investeringen in infrastructuur, maar de Staten moeten wel onder 

ogen durven zien wat de kosten van de keuzes die worden gemaakt. 

De provincie stak haar nek uit met de pilot ‘Zwaar verkeer SolaRoad' om te zien welke nieuwe 

technieken toegepast kunnen worden. De schaal waarop dat geïmplementeerd kan worden en de 

bijdrage die het levert, is beperkt. Is het de moeite waard om de pilot te starten, of moet verder 

worden ingezet op de fietsinfrastructuur? 

Pagina 227 meldt dat het aantal auto’s is toegenomen. Dat is fijn voor de opcenten. Is het 

mogelijk om beleid in te zetten om het aantal elektrische auto’s te stimuleren? 

 

De heer Van Hooff (PVV) bedankt het college en het korps ambtenaren voor het beantwoorden 

van vragen. Op vraag nummer 11 heeft de fractie antwoord gekregen. Daaruit blijkt dat er in 

principe geen vrij besteedbare middelen in de programma’s aanwezig zijn. Alle middelen zijn 

belegd. Kan een lijst openbaar worden gemaakt waaruit op te maken valt in welke programma’s 

welke plekken nog niet verplicht juridisch zijn vastgelegd? 

 

De heer Hoogervorst (SP) zegt dat de SP blij is met de nieuwe opzet van de begroting. De fractie 

hoopt dat het de leesbaarheid zal verbeteren en dat de begroting beter hanteerbaar is voor de 

inwoners van de provincie.  

De heer Hoogervorst vraagt aandacht voor het Provinciefonds. Er is onduidelijkheid over de 

invloed van de nieuwe systematiek. Wat is er veranderd in de systematiek en wat is daarvan de 

toegevoegde waarde? In de meerjarenbegroting gaat het college ervan uit dat die bijdrage uit het 

Provinciefonds alsmaar verder stijgt. Is dat wel zo? Het is toch te risicovol om een stijgende 

bijdrage in de cijfers op te nemen? 

De nieuwe systematiek rondom de reserves vindt de SP een goede zaak. De fractie hoopt dat dit 

de leesbaarheid uiteindelijk ten goede komt en dat de begroting toegankelijker wordt voor 

iedereen. In verschillende programma’s worden de reserves uiteraard gevuld. Dit gebeurt toch wel 

met enig beleid? Hoe worden de te storten bedragen vastgesteld? Bij subsidieregelingen rond 

bereikbaarheid zou in het kader van cofinanciering gekeken kunnen worden naar percentuele 

bijdragen van provincie en gemeenten. Hoe kijkt de gedeputeerde daar tegenaan? 

Op basis van de keuze die deze coalitie heeft gemaakt en nog maakt, is de begroting solide. Het 

is afwachten of er straks ruimte zal zijn voor een nieuwe coalitie, om andere keuzes te maken. 

 

De heer Den Uyl (PvdA) spreekt dank uit voor de heldere begroting. De PvdA-fractie zal haar 

politiek oordeel vormen in de Staten. Lastig is de kwestie van het Provinciefonds. Het college 

heeft daar een aanpak voorgesteld die werkbaar is. Klopt het dat 25 miljoen euro vrije ruimte 

voor een volgend college overblijft? Niet alleen voor deze periode, maar ook voor een volgende 

periode toont dit college dat het financieel solide is. 

De Informatieagenda vindt de PvdA een adequaat stuk.  

 

De heer Zoon (PvdD) constateert dat PMI en PMO te maken krijgen met stijgende kosten voor 

bereikbaarheid. Spreker komt daarop terug bij de behandeling van het PMI en PMO. 

In de Algemene Reserve worden eenmalige uitgaven gevuld met structurele middelen. Dit druist 

in tegen de principes van dit provinciebestuur.  

De 1
e
 en 2

e
 tranche in de voorziening Pallas kwamen als een verrassing. De 3

e
 tranche had de heer 

Zoon terugverwacht in de laatste begrotingswijziging. In de begroting 2019 komt de 3
e
 tranche 

ook niet aan de orde. Waar is de 3
e
 tranche terug te vinden in deze begroting? 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) vindt het goed dat tegemoet is gekomen aan de aanbeveling voor h et 

verbeteren van de begrotingssystematiek.  

Over het toenemen van het areaal heeft de fractie van 50PLUS de nodige vragen. Deze zullen aan 

de orde worden gesteld bij het bespreken van het PMI en het PMO. 

 

De heer Leever (ONH) merkt op dat ook ONH complimenten wil uitspreken voor het nieuwe jasje 

van de begroting en de goed vergelijkbare budgettabellen met daarin concrete operationele 

doelen van het betreffende programma.  

Een operationeel doel heeft één bijbehorende reserve. De naam van de reserve is echter niet 

gelijk aan de naam van het operationeel deel. In afwijking van de afspraak is op veel plaatsen in 

de begroting een operationeel doel aan meerdere reserves verbonden (zie o.a. pagina 37).  

 



De heer Heijnen (CDA) spreekt van een spannende begroting vanwege het nieuwe format. Het 

ziet er goed uit. Wat het spannend maakt is de volledige herziening van alle reserves. De gekozen 

namen voor sommige reserves zijn soms wat algemeen. Het blijft lastig om in één oogopslag te 

beoordelen waarvoor een reserve is. 

Iedereen zal nog moet wennen aan het nieuwe format. Er is meer ruimte voor tekst, maar die is 

nog wel wisselend van kwaliteit. Ook de mate van concreetheid wisselt nog. Het CDA is blij met 

de ingezette lijn. 

De provincie is nog steeds financieel gezond, met een goede uitgangspositie in het eigen 

vermogen. Spreker sluit zich aan bij de eerdere opmerkingen over het Provinciefonds.  

Het CDA mist in de begroting een stelpost voor het nieuwe college van Gedeputeerde Staten. 

Waarom is een dergelijke reserve niet ingesteld? 

De inkomsten rondom de dividenden zijn lager begroot dan vorig jaar. Afgelopen jaar was in alle 

bijstellingen zichtbaar dat meer dividend is ontvangen. Kan de gedeputeerde dit nader uitleggen?  

Het politieke oordeel over de laatste begroting van dit college volgt in Provinciale Staten tijdens 

de algemene beschouwingen. 

 

De heer Van Straaten (VVD) vindt de programmahoofdstukken in deze nieuwe opzet beter 

leesbaar dan in het verleden. Daarin is uniform bereikt. Het Programma Groen werd immers 

eerder in afwijkend format gepresenteerd.  

Het indelen van uitgaven in kapitaallasten, directe lasten, overdrachten en dergelijke is komen te 

vervallen. De reserves zijn nu één op één aan operationele doelen gekoppeld. Overigens is dit niet 

overal even helder. In de verklaringen van mutaties worden aanzienlijk meer dubbeling aan 

teksten opgegeven. In de begroting is meer aandacht voor de beschrijving van beleid. Het geeft 

een goed beeld van het vastgestelde beleid.  

De begroting omvat de periode tot en met 2022. Tot en met 2021 is de begroting sluitend. 

Daarna is er sprake van een aanzienlijk overschot van 25 miljoen euro. Eerder werd dit al 

genoemd als vrij besteedbare ruimte voor het nieuwe college. De ruimte die er in de Kaderbrief 

was voor de jaren 2019 tot en met 2021 gevuld met initiatieven die voortvloeien uit motie 110. 

Daarbij wordt steeds aangegeven dat een nieuw college in 2019 anders kan besluiten over de 

besteding van deze middelen. Deze ruimte is er voor het nieuwe college. Wellicht is dat de 

stelpost waarnaar voorgaande spreker vroeg? 

De raming van de uitkering uit het Provinciefonds is ontdaan van de ruimte onder het plafond van 

het BTW Compensatiefonds. Deze ruimte wordt in het vervolg pas in september van het 

betreffende jaar toegekend. In de begroting kan of mag niet vooruit worden gelopen op deze 

ruimte. Dat het provinciefonds is verlaagd, leidt tot een halvering van de Algemene Reserve. Die 

komt daarmee ver onder de norm van 25% van de algemene dekkingsmiddelen. Gezien de riante 

weerstandspositie is dat geen groot risico voor de provincie. Verwacht mag worden dat de ruimte 

onder het plafond van het BTW Compensatiefonds in de septembermaanden kan worden bij 

geraamd. 

De VVD kan instemmen met de begroting en de meerjarenraming. 

 

Gedeputeerde Loggen verlaat de vergadering om 14.45 uur. 

 

Gedeputeerde Post geeft alle complimenten over het gekozen format door aan de betrokken 

ambtenaren. De ideeën hiervoor kwamen uit de werkgroep begroting-plus. 

Het gaat echter om de inhoud en niet om de vorm. De gedeputeerde is dan ook blij dat de 

discussie over de vorm hiermee is afgerond. Nu kan weer worden gesproken over de zaak.  

In het kader van het Provinciefonds is bekeken of de systematiek vereenvoudigd kon worden. Vijf 

knoppen waaraan kan worden gedraaid, leidden tot een wijziging van de uitkering uit het fonds. 

De laatste knop (6
e
) was min of meer een ‘stelpostknop’ om ervoor te zorgen dat over de 

provincies heen, niet al teveel zou veranderen. Met de 5 knoppen kon de laatste 10% niet worden 

geregeld. In de Eerste Kamer was een motie ingediend, met het verzoek om de systematiek te 

evalueren, mede vanwege de positie van zeeland. Het departement van Binnenlandse Zaken kijkt 

nadrukkelijker mee met het provincie- en het gemeentefonds. Ook voor het gemeentefonds wordt 

nagedacht over een vereenvoudiging van de systematiek. Tegelijkertijd liep er een ARHI 

procedure voor de nieuwe gemeente Vijfheerenlanden over twee provinciegrenzen heen. Die 

procedure heeft effect op het Provinciefonds. Een grotere herijking van het Provinciefonds lijkt 

noodzakelijk. Vanuit de provincies is er geen behoefte om weer een grote actie op touw te zetten. 

De positie van Zeeland blijft wel zwak. Zeeland blijft voor wat de uitkering uit het Provinciefonds 

betreft onderbedeeld. Die discussie wordt gevoerd. De uitkomst is nog niet bekend. De insteek 

van BZK en de provincies verschilt nogal. De gedeputeerde komt er op terug als er meer bekend 

is.  



Aan het begin krijgen de provincies minder uitgekeerd, maar in de loop van het jaar wordt het 

opgevuld. Zo wordt het ook verwerkt in de begroting. Gegeven de ruimte onder het BTW 

Compensatiefonds zou men zich kunnen afvragen of niet anders moet worden gekeken naar di8e 

25%. Mogelijk kan met een verstandige blik tot een ander percentage worden gekomen, of een 

oplopende staffel hanteren gedurende de loop van het jaar.  

Op de vraag wat er nog in de Algemene Reserve zit, is afhankelijk van hoe men ernaar kijkt. De 

gedeputeerde maakt zich daarover niet direct zorgen. Ze gaat ervan uit dat het in de loop van het 

jaar allemaal op zijn plek valt, maar de eerlijkheid gebiedt te zeggen dat dit pas echt duidelijk is 

in de loop van het jaar. 

Voor het volgende college is geld aanwezig. Er is goed gekeken wat nodig is voor de eerste vijf 

maanden van het volgende jaar. Na 20 maart zal er nog enige tijd nodig zijn voor coalitievorming. 

De ruimte voor een nieuw college wil je niet weghalen. Er moet ruimte zijn om andere keuzes te 

maken. Voor volgend jaar is er een invulling aan de middelen gegeven, maar die invulling staat 

nog niet vast. Als het nieuwe college de bakens fundamenteel, of deels wil verzetten, dan is die 

ruimte er. 

De consequenties van het steeds hoger uitvallen van aanbestedingen zijn dat op gezette tijden 

alle projecten doorgenomen moeten worden en dat ramingen moeten worden geactualiseerd.  

De raming die vandaag wordt aangepast, kan morgen al weer achterhaald zijn. In deze markt is 

het lastig om wat dat betreft bij te blijven. Er is een zeker spanningsveld tussen ruim ramen en 

aan het eind geld overhouden, of moet reëel worden geraamd, waarbij de gedeputeerde mogelijk 

terug moet Provinciale Staten op het moment dat de beschikbaar gestelde middelen ontoereikend 

zijn en uitleggen waarom het niet voldoende is. De laatste vindt de gedeputeerde de meest 

Koninklijke route. Anders legt ze beslag op middelen die nodig zouden zijn voor de portefeuille 

Mobiliteit. Dit beperkt het maken van andere keuzes. De staalprijzen blijven maar stijgen. De 

markt is overspannen, waardoor arbeid beperkt beschikbaar is. Daarvoor moet een prijs worden 

betaald. Zolang de markt blijft zoals die er op dit moment uitziet, kan de gedeputeerde met geen 

mogelijkheid zeggen dat voor bepaalde projecten binnen de bandbreedte van het verstrekte 

krediet wordt gebleven. De gedeputeerde ziet geen alternatief, want ruimer ramen vindt ze geen 

recht doen aan de kaderstellende rol van Provinciale Staten. 

Het is een prima suggestie van de heer Yurdakul om de nieuwe opzet van de begroting te 

monitoren. De gedeputeerde is benieuwd hoe de nieuw verkozen Statenleden straks aankijken 

tegen deze begrotingsopzet.  

De bijdrage aan Zeeland zal nodig blijven volgend jaar. Dezelfde discussie die hier wordt gevoerd 

over de oplopende prijzen, die wordt in Zeeland ook gevoerd. In 2021 zal er een beperkte 

herijking plaatsvinden. Voor die periode van drie jaar (tot 2021) is een bijdrage afgesproken. Dan 

komt er een aanpassing van de systematiek en die zal het probleem voor Zeeland structureel 

oplossen. Breed binnen IPO wordt de opvatting gehuldigd dat er een weeffout zit in de 

systematiek die ervoor zorgt dat Zeeland structureel tekort komt. Prijsstijgingen tikken in Zeeland 

net iets harder door want het is een kleine provincie. De herindeling Vijfheerenlanden heeft een 

merkwaardig effect op de bijdragen die andere provincies ervaren voor wat betreft de uitkering 

uit het Provinciefonds. Door de fusie van die gemeenten, die ervoor kozen om naar Utrecht te 

gaan, krijgt de provincie Utrecht 5 miljoen euro meer uit het Provinciefonds, de provincie Zuid-

Holland krijgt 2 miljoen euro minder. De resterende 3 miljoen euro wordt door de overige tien 

provincies opgebracht. Dat leidt ertoe dat zij structureel 300.000 euro moeten inleveren op de 

uitkering uit het Provinciefonds.  

De opmerking van mevrouw Pels over het niet willen doorschuiven van Pallas naar de volgende 

periode begrijpt gedeputeerde Post niet. De voorziening die getroffen zal moeten worden bij 

Jaarrekening 2018 is onderdeel van dit jaar. Het komt ten laste van 2018. Het is evident dat de 

jaarrekening wordt vastgesteld in 2019. Voor Pallas is een voorziening getroffen. Heel Pallas 

verloopt via de balans en niet via de exploitatie. Men treft dit niet aan in de begroting. Via de 

Zomernota en bij Kaderbrief is hierover melding gedaan aan Provinciale Staten.  

De aanvulling van de Algemene Reserves zou in ieder geval gebeuren. Dat is niet een effect van 

Pallas. 

In het coalitieakkoord van 2015 is een bedrag van 160 miljoen euro incidenteel over verschillende 

beleidsterreinen verdeeld. Als dit college ophoudt dan houdt ook die besteding op. Een gedeelte 

zal nog doorlopen omdat wat vandaag is begonnen zich kan uitstrekken over verschillende jaren. 

Op het moment dat de incidentele middelen op zijn, is het aan een nieuw college om te bepalen 

of het daar opnieuw incidentele middelen voor wil inzetten, of niet. 

Op bepaalde terreinen valt er straks minder te besteden, zoals bij Economie. 

Naar aanleiding van de beantwoording van vraag 43 meent de gedeputeerde dat het niet zozeer 

een storting in een reserve was, maar dat het gewoon via de exploitatiebegroting loopt. Het staat 

niet in deze begroting, maar wel in die daarna. 



De verdeling van de reserves TWINH en EXINH was destijds een politiek akkoord. Over de aard van 

beide reserves zijn in het verleden op politiek niveau andere afspraken gemaakt. Bij TWINH is 

destijds voor een bepaalde compartimentering gekozen, waarbij een deel naar het Sociaal Domein 

ging, een deel naar Sport, een deel naar Mobiliteit, een deel Milieu en een deel Natuur. Voor een 

groot deel is een onderverdeling gemaakt. Op het moment dat de middelen voor het betreffende 

project niet werden besteed, zouden deze wel voor het betreffende compartiment bewaard 

blijven. Dat is de reden dat het restant niet terugvloeit in de Algemene Middelen. De originele 

politieke labeling blijft gehandhaafd. Juridische vrije ruimte is niet altijd hetgeen waarop men kan 

blind varen. Bovendien vindt de politiek er ook nog iets van. 

Bij de eerstvolgende begrotingswijziging worden circulaires verwerkt.  

De gedeputeerde vindt het wonderlijk dat de heer Klein zich zorgen maakt over een tekort aan 

financiële middelen. Deze provincie verkeert in de luxe positie dat ze nog nooit geld heeft hoeven 

lenen bij een bank. Dit is eerder uitzondering dan regel. De meeste overheden in Nederlanden 

lenen geld. Het is dus niet raar om te lenen op het moment dat er onvoldoende eigen middelen 

zijn, bijvoorbeeld vanwege een investering in zaken die voor Noord-Holland van belang zijn. 

Op de vraag van de heer Klein hoe de lange termijn afweging beter kan worden gemaakt 

antwoordt de gedeputeerde dat de gehanteerde afschrijvingstermijn gemiddeld 20 tot 25 jaar 

bedraagt. De gedeputeerde vraagt zich af of dat de afweging lastiger maakt. Ze weet niet of ze de 

zorg van de heer Klein daarover deelt. De afspraak is dat op het moment dat een investering 

wordt gedaan, de afschrijving mee moet lopen en dat ook het beheer en onderhoud geregeld 

moeten zijn en dat er financiële dekking is. Voor beheer en onderhoud wordt wel degelijk verder 

gekeken dan de komende vier jaar. Er zit een plafond in het PMI en daar wordt niet overheen 

gegaan. 

Met de pilot ‘Zwaar verkeer SolaRoad’ wordt zeker verder gegaan. Dubbel grondgebruik komt 

goed tot zijn recht bij SolaRoad. Nu is het gedaan voor een fietspad. Om het verder te helpen 

moet ook naar wegen worden gekeken. Zuid-Holland gaat het doen voor businfrastructuur en 

Noord-Holland voor zwaar verkeer. Het is niet de bedoeling dat de provincie SolaRoad 

commercieel gaat oppakken, maar het is wel de bedoeling om het een flinke zet te geven. Als het 

volwassen is, dan laat de provincie het verder los. Het is een goede manier om de energietransitie 

een duwtje in de rug te geven.  

Het elektrisch autorijden wordt gestimuleerd. In het werkprogramma van MRA-E staat omschreven 

wat op dat gebied allemaal wordt gedaan. Dat beperkt zich niet tot de Metropoolregio 

Amsterdam. Het geldt voor Noord-Holland, Flevoland en Utrecht. 

Het maken van een lijst van ‘niet juridisch verplicht’ wordt te ingewikkeld. De gedeputeerde geeft 

de heer Van Hooff mee om naar de reserves te kijken. Daaruit blijkt wat er wel of niet aan 

besluitvorming ligt. Dan is ook duidelijk wat daarin aan vrij besteedbare middelen zit en wat niet 

juridisch verplicht is. Er zijn afspraken met Provinciale Staten en gemeenten over de inzet van 

bepaalde middelen. Daarmee is het niet juridisch verplicht, maar er is wel sprake van een 

bestuurlijk commitment.  

De heer Hoogervorst vraagt zich af of het Provinciefonds wel blijft stijgen. Daar kan geen garantie 

op worden gegeven. Het is afhankelijk van wat het Rijk doet. De basis is breed, dus er gaat een 

dempende werking vanuit. In de circulaire wordt vier jaar vooruit gekeken. Op die informatie 

baseert het college zich. Zodra het Rijk wat somberder naar de toekomst kijkt, dan vertaalt zich 

dat in een wat somberder beeld in de meerjarenraming van dit college. 

Bij subsidies bereikbaarheid wordt niet gewerkt met cofinanciering. Dit gaat over fiets met een 

percentage van 50%. Eerder was het aandeel voor busvoorzieningen 90%. Bij de fiets was het 

percentage eerder ook hoger. Toen gaven wethouders aan dat ze van gekkigheid niet wisten 

welke projecten zij bij de provincie konden indienen. Ze haalden toen alles uit de kast wat ooit 

was bedacht. Het was zo ver gezocht dat het eigenlijk niet tot besteding kon komen. Het is geen 

goed signaal als er niet meer wordt nagedacht over de aanvraag omdat het geld zo makkelijk bij 

de provincie te halen valt. Het gaat erom dat vooral wordt ingezet op de verkeersveiligheid voor 

fietsers. Het belang van de gemeenten om in de gemeente zelf te zorgen voor veilige fietsinfra 

net zo groot als van de provincie. Het is dan ook niet meer dan reëel dat een gemeente net zoveel 

bijdraagt als de provincie. Het betreft gemeentelijke infrastructuur. De gemeenten krijgen 50% 

van de kosten vergoed door de provincie. Er is geen overheid die Provincie Noord-Holland 50% 

van de kosten vergoed, op het moment dat de provincie infrastructuur wil aanleggen. De 

gedeputeerde vindt het een prachtige regeling. Er moet ook een eigen verantwoordelijkheid bij 

gemeenten blijven liggen. Nu wordt gekeken naar de systematiek van het openstellen van de 

regeling, maar niet naar de percentages. 

 



Gedeputeerde Staten willen een aanpak die werkbaar is. Daarom wordt gekeken naar wat nog kan 

worden opgepakt in de eerste maanden van het nieuwe jaar. De vrije ruimte wordt niet helemaal 

opgesoupeerd voor een volgend college.  

Het positief begroot bedrag van 24,7 miljoen euro staat ter beschikking van een volgend college. 

Ook in 2019 is de ruimte er nog voor de periode na april/mei. Er is in voorzien dat de Algemene 

Reserve in de periode tot 2022 stijgt. 

De 3
e
 tranche Pallas is geregeld bij een apart besluit. Dat ziet men niet terug in de begroting 

2019. Dat loopt via de balans. Het besluit valt terug te vinden in de jaarrekening 2019.  

Aan één operationeel doel kunnen meerdere reserves hangen. Het kan niet meer zo zijn dat één 

reserve meerdere operationele doelen dient. Eén grote reserve maakt het niet overzichtelijk.  

Pagina 37, paragraaf 2.1.2 is verbonden met 4 reserves. De gehele operatie is nog niet gereed. Er 

zijn nog reserves die de exercitie nog moeten doorlopen. Het was een forse kluif. 

Opgemerkt werd dat de naam van de reserve en van het operationeel doel niet altijd 

overeenkomen. Daar waar men er last van heeft, laat het weten. Wellicht kan de naam worden 

aangepast. 

Er is niet gekozen voor een stelpost Nieuw college. Dit college koos ervoor om nu invulling te 

geven aan.  

Op de vraag of dividend niet hoger moet worden geraamd, zegt de gedeputeerde dat zij een 

voorzichtige penningmeester is. Het is riskant om enthousiast te zijn over het hoger ramen van 

dividenden. Het is verstandiger om aan de voorzichtige kant te gaan zitten. 

 

Tweede termijn: 

 

De heer Klein (CU-SGP) is benieuwd of de invulling van de Algemene Reserve is besproken met de 

account. Is het niet beter om de post onvoorzien te verwijderen?  

 

Gedeputeerde Post antwoordt dat het niet meer wettelijk verplicht is om een post Onvoorzien te 

hebben, maar het is wel een goed gebruik. Als Provinciale Staten iets willen waarin niet is 

voorzien, dan is er nog financiële ruimte te vinden in de post Onvoorzien.  

De gedeputeerde heeft nog niet met de accountant gesproken.  

Het is overigens niet nodig om de voorgestelde invulling van de Algemene Reserves aan de 

accountant voor te leggen.  

 

De voorzitter schorst de vergadering van 15.28 uur tot 15.36 uur 


